
Z Á P I S  č. 5/2024

z veřejného jednání zastupitelstva obce

konaného ve čtvrtek 27. června 2024 od 18,00 hodin 

Přítomni: Budín Pavel, Novák Jiří, Mgr. Mufová Hana, Mgr. Kameníková Iveta, Ing. 
Lopata Oldřich, Kotva Milan, Šimánek Jan, Mgr. Kubátová Martina, Křížek 
Miroslav

Omluveni: Češpiva Ladislav, Junghans Marko

Neomluveni: -----
Hosté: -----

Předsedající: Budín Pavel

Začátek jednání: 18,00 hod.
Ukončení jednání: 19,21 hod.

P. starosta přivítal zastupitele a konstatoval, že toto jednání bylo řádně svoláno a 
vyvěšeno na úřední desce. Zastupitelstvo je usnášeníschopné, neboť je přítomna 
nadpoloviční většina.

Omluveni jsou p. Češpiva a p. Junghans, p. Křížek přijde později.

Zapisovatelkou bude pí Janoušková, ověřovatelé zápisu pí Mufová a pí Kubátová.

P. starosta konstatoval, že je pořizován zvukový záznam a nechává hlasovat o použití 
dataprojektoru.

Hlasování o použití dataprojektoru:

Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Kameníková
Lopata
Kotva
Šimánek
Kubátová

Vyvěšený program:
1. Projednání návrhu změn obecního systému svozu komunálního odpadu a úhrad za 

jeho odkládání.
2. Projednání změny Obecně závazné vyhlášky o nočním klidu.
3. Projednání výsledků zadávacího řízení na Opravu komunikace v ulici  K Potoku, 

Hovorčovice.
4. Projednání informací k možnostem obce při úpravě sazby daně z nemovitosti pro 

vybrané územní celky a pozemky.
5. Projednání návrhu Zadávací dokumentace a návrhu závazné Smlouvy o dílo pro 

zadávací řízení na zhotovitele podlimitní veřejné zakázky „Rekonstrukce veřejného 
osvětlení obce Hovorčovice“.
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6. Projednání závěrů z jednání Výboru pro výstavbu a životní prostředí konaného dne 
10.6.2024.

7. Projednání informací k vybraným záležitostem obce.

Návrh starosty k:
A) Doplnění a úpravě programu zasedání: Není navrhováno

B) Zařazení nových bodů: Je navrhováno
Zařazení bodu č. 2. Projednání zprávy o činnosti Výboru pro sociální záležitosti.
Ostatní body budou v programu posunuty.
Dále budou zařazeny body:

9. Projednání Rozpočtového opatření č.4 k Rozpočtu hospodaření obce Hovorčovice 
na rok 2024.

10.Projednání záměru obce na odkup části pozemku č.parc. 38/1, k.ú. Hovorčovice.
11. Projednání  návrhu Smlouvy o plnění  editorské činnosti  mezi  Obcí  a společností 

Vodovody a kanalizace Beroun, a.s., IČ: 46356975

Průběh   diskuze   k   navrženému   programu   a   jeho   úpravě:  K  tomuto  bodu  nebyly 
vzneseny žádné dotazy ani připomínky.

Hlasování o zařazení nových bodů programu 2., 9., 10. a 11.:

Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Kameníková
Lopata
Kotva
Šimánek
Kubátová

Ostatní nemají návrhy.

Upravený program:
1. Projednání návrhu změn obecního systému svozu komunálního odpadu a úhrad za 

jeho odkládání.
2. Projednání zprávy o činnosti Výboru pro sociální záležitosti.
3. Projednání změny Obecně závazné vyhlášky o nočním klidu.
4. Projednání výsledků zadávacího řízení na Opravu komunikace v ulici  K Potoku, 

Hovorčovice.
5. Projednání informací k možnostem obce při úpravě sazby daně z nemovitosti pro 

vybrané územní celky a pozemky.
6. Projednání návrhu Zadávací dokumentace a návrhu závazné Smlouvy o dílo pro 

zadávací řízení na zhotovitele podlimitní veřejné zakázky „Rekonstrukce veřejného 
osvětlení obce Hovorčovice“.

7. Projednání závěrů z jednání Výboru pro výstavbu a životní prostředí konaného dne 
10.6.2024.

8. Projednání informací k vybraným záležitostem obce.
9. Projednání Rozpočtového opatření č.4 k Rozpočtu hospodaření obce Hovorčovice 

na rok 2024.
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10.Projednání záměru obce na odkup části pozemku č.parc. 38/1, k.ú. Hovorčovice.
11. Projednání  návrhu Smlouvy o plnění  editorské činnosti  mezi  Obcí  a společností 

Vodovody a kanalizace Beroun, a.s., IČ: 46356975

Hlasování o upraveném programu ve znění:

Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Kameníková
Lopata
Kotva
Šimánek
Kubátová

Podklady pro projednání zařazených bodů schváleného programu:

1. Projednání  návrhu  změn  obecního  systému svozu  komunálního  odpadu  a 
úhrad za jeho odkládání.

Informace/DZ:
Zastupitelům je v rámci  tohoto bodu předkládáno k rozhodnutí,  zda zachovat  stávající 
systém svozu komunálních odpadů a úhrad za jeho odkládání (úhrada tzv. za hlavu) a 
nebo přejít na nový, dle kterého by občané platili za sjednaný objem nádoby a četnost 
svozů. V tuto chvíli nejsou předkládány k rozhodnutí změny OZV a dalších náležitostí, ale 
pouze  rozhodnutí  o  zahájení  procesu  vedoucího  k  realizaci  změny.  Tedy  to,  zda  tato 
změna bude zahájena a jaké budou podniknuty kroky k její realizaci. 
Navržený postup je tedy takový:

1. Na tomto ZO rozhodnout o zahájení procesu vedoucímu ke změně systému.  Jako 
základní dokument k tomuto rozhodnutí byla v rámci podkladů pro toto ZO zaslána 
jednotlivým  zastupitelům  prezentace  poradní  komise,  která  je  přílohou  tohoto 
zápisu. Zároveň se s touto prezentací měli jednotliví zastupitelé možnost seznámit 
jak v rámci samostatné schůzky s komisí, která se konala 17.6.2024, tak i v rámci 
setkání s občany na toto téma, které se konalo 18.6.2024.

2. Na tomto ZO rozhodnout zda pouze změna systému pro svoz komunálních odpadů, 
nebo rozšířená varianta o systém door-to-door pro svoz papíru a plastů a redukci 
sběrných hnízd. Opět důvody uvedeny v prezentaci od poradní komise.

3. Na tomto ZO rozhodnout, zda v rámci systému pro svoz komunálních odpadů bude 
umožněno  zapojení  právnických  a  fyzicky  podnikajících  osob  (OSVČ).  Toto 
zapojení,  pokud  bude  schváleno,  umožní  obci  započítat  jednotlivé  subjekty  do 
počtu zapojených osob,  ze kterých se počítá plnění  limitů pro směsný odpad a 
zároveň umožní obci výběr poplatků od těchto osob, tedy navýšení částky vybrané 
na likvidaci odpadů obce. Zapojení podnikatelé pak budou mít na základě smlouvy 
s  obcí  zajištěn doklad o  splnění  zákonných povinností  plynoucích ze zákona o 
odpadech. Na podnikateli pak již bude, zda je schopen tento odpad odložit do své 
soukromé popelnice nebo si pořídí další. 

4. Pověřit starostu zpracováním návrhů příslušných OZV (Obecně závazné vyhlášky o 
místním poplatku za odkládání  komunálního odpadu z nemovité věci  a  Obecně 
závazné vyhlášky o stanovení obecního systému odpadového hospodářství).
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5. Schválit  vyhlášení  zadávacího řízení  na dodavatele sběrných nádob na směsný 
odpad, papír a plasty a pověřit starostu obce jejím provedením. Primárně se bude 
jednat  o  nákup nádob na papír  a  plasty,  ale  je  navrhováno do toho zahrnout  i 
nádoby na směsný odpad, kdy tímto způsobem může obec pro občany vyjednat 
lepší cenu za tyto nádoby, u kterých není uvažováno o úhradě ze strany obce.

6. Schválit  zahájení zadávacího řízení na „Zajištění služeb nakládání s odpady pro 
obec Hovorčovice“, a to pro případ potřeby, kdy nebude z právního důvodu možno 
dodatkovat smlouvu se stávající svozovou společností a pověřit starostu obce jejím 
případným provedením. V tuto chvíli zadáno k právnímu rozboru právní kanceláři. 
Rozbor bude zaslán jednotlivým zastupitelům po jeho obdržení.

7. Pověřit  starostu  obce  k  zajištění  veškerých  potřebných  administrativních  úkonů 
vedoucích k zavedení nového systému odpadového hospodářství s tím, aby tento 
systém byl připraven k uvedení do provozu od 1.1.2025. Změnu lze provést pouze k 
tomuto datu (dle zák. o místních poplatcích).

8. Pověřit  starostu  obce  a  předsedu  Výboru  pro  sociální  záležitosti  prověřením 
možnosti  a  přípravou  návrhů  osvobození,  úlev,  nebo  kompenzačních  příspěvků 
obce  pro  seniory  a  zdravotně  postižené  na  plné,  nebo  částečné  pokrytí  platby 
poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci.

Jak  je  patrné,  je  navrženo  zahájení  procesu  a  přípravných  prací,  které  povedou  k 
finálnímu projednání s tím, že zejména obecně závazné vyhlášky by měly být projednány 
na ZO v září 2024. 

Primárními důvody pro změny stávajícího systému jsou:
1. Neplnění podmínek zákona o odpadech, kterými jsou limity směsného odpadu na 

jednoho občana a  na poměr  tříděného a  směsného odpadu,  které  tento  zákon 
ukládá obcím k určitému datu.

2. Úhrada za plné skládkovné, která vychází z neplnění limitu směsného odpadu na 
občana na příslušný rok a narůstající ceny za plné skládkovné (obojí dáno zákonem 
odpadech).  Informace  opět  uvedeny  v  prezentaci  –  zprávě  poradní  komise  pro 
odpady. 

3. Při  neplnění  podmínek  zákona  o  odpadech  (limity)  se  obec  vystavuje  možným 
sankcím ze strany dozorujících orgánů státu a to až do výše 200 tisíc Kč/rok.

18:13 přišel p. Křížek.

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce

a) souhlasí  se  zahájením  procesu  vedoucímu  ke  změně  systému  odpadového 
hospodářství a pověřuje starostu obce, aby  nejpozději na zasedání zastupitelstva 
obce v září 2024 předložil ke schválení návrhy nových obecně závazných vyhlášek 
a  to  Obecně  závazné  vyhlášky  o  místním  poplatku  za  odkládání  komunálního 
odpadu z nemovité věci a Obecně závazné vyhlášky o stanovení obecního systému 
odpadového  hospodářství,  dle  navrženého  postupu,  který  je  uveden  v  textu 
důvodové zprávy k tomu bodu,

b) schvaluje,  aby v  rámci  navržených obecně závazných vyhlášek bylo  umožněno 
zapojení  právnických  a  fyzicky  podnikajících  osob  (OSVČ)  a  pověřuje  starostu 
obce,  aby  byl  v  návrzích  těchto  vyhlášek  zpracován způsob a  rozsah zapojení 
těchto subjektů a způsob úhrad od nich,
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c) schvaluje, aby součástí změny systému odpadového hospodářství bylo zavedení 
svozu papírů a plastů door-to-door (ode dveří) a pověřuje starostu obce, aby toto 
bylo zapracováno v příslušných návrzích obecně závazných vyhlášek,

d) pověřuje  starostu  obce,  aby  v  rámci  přípravy  změny  systému  odpadového 
hospodářství  navrhl  redukci  stávajících  sběrných hnízd na tříděný odpad a  aby 
tento návrh předložil k projednání na veřejném zasedání zastupitelstva obce v září 
2024,

e) souhlasí s vyhlášením zadávacího řízení na dodavatele sběrných nádob na směsný 
odpad, papír a plasty a pověřuje starostu obce, aby výsledky tohoto řízení předložil 
ke schválení nejpozději na zasedání zastupitelstva obce v září 2024,

f) souhlasí, aby v případě potřeby bylo vyhlášeno zadávací řízení na „Zajištění služeb 
nakládání s odpady pro obec Hovorčovice“ a pověřuje starostu obce, aby případné 
výsledky tohoto řízení předložil ke schválení nejpozději na zasedání zastupitelstva 
obce v říjnu 2024, 

g) pověřuje starostu obce k zajištění veškerých potřebných administrativních úkonů 
vedoucích k zavedení nového systému odpadového hospodářství s tím, aby tento 
systém byl připraven k uvedení do provozu od 1.1.2025,

h) pověřuje  starostu  obce  a  předsedu  Výboru  pro  sociální  záležitosti  prověřením 
možnosti  a  přípravou  návrhů  osvobození,  úlev,  nebo  kompenzačních  příspěvků 
obce  pro  seniory  a  zdravotně  postižené  na  plné  nebo  částečné  pokrytí  platby 
poplatku  za  odkládání  komunálního  odpadu  z  nemovité  věci,  které  budou 
předloženy samostatně nebo jako součást příslušné obecně závazné vyhlášky, k 
projednání nejpozději na veřejném zasedání zastupitelstva obce v září 2024.

Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): K tomuto bodu nebyly 
vzneseny žádné dotazy ani připomínky.

Výsledek hlasování:

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Kameníková
Lopata
Kotva
Šimánek
Kubátová
Křížek

2. Projednání zprávy o činnosti Výboru pro sociální záležitosti.

Informace/DZ:
Tento bod byl zařazen na základě žádosti předsedkyně Výboru pro sociální záležitosti za 
účelem podání informací o činnosti tohoto výboru. Informace jsou uvedeny ve Zprávě o 
činnosti tohoto výboru, která je přílohou zápisu z tohoto zasedání ZO a která byla zaslána 
jednotlivým zastupitelům v rámci podkladů pro toto zasedání zastupitelstva obce. 
zastupitelstva obce.

Návrh usnesení:

5 / 17



Zastupitelstvo  obce  bere  na  vědomí  informace  uvedené  ve  Zprávě  o  činnosti  tohoto 
výboru bez učinění dalších závěrů.

Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): K tomuto bodu nebyly 
vzneseny žádné dotazy ani připomínky.

Výsledek hlasování:

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Kameníková
Lopata
Kotva
Šimánek
Kubátová
Křížek

3. Projednání změny Obecně závazné vyhlášky o nočním klidu.

Informace/DZ:
V souvislosti s plánovanou akcí obce, o které byli zastupitelé informováni v předchozím 
bodě tohoto jednání ZO a na základě žádosti pořadatele tradiční akce Hovorčovická pěst, 
byl  připraven  návrh  nové  OZV  o  nočním  klidu,  který  umožňuje  u  těchto  dvou  akcí 
prodloužení doby, ve které se mohou konat. Návrh nové OZV byl zpracován dle vzoru 
MVČR a byl konzultován s pracovníkem dozorového oddělení tohoto ministerstva. Návrh 
byl  zaslán jednotlivým zastupitelům v  rámci  podkladů pro  toto  zasedání  zastupitelstva 
obce. Schválením se zruší a nahradí původní vyhláška č.1/2016 O nočním klidu.

Rozprava: Veřejnost se dotázala na možnost řešení častého hluku na fotbalovém hřišti, 
kde k rušení nočního klidu dochází pravidelně. P. starosta odpověděl, že v tomto případě 
je nutné volat obecního strážníka nebo Policii ČR. Pokud bude daná situace vyhodnocená 
jako přestupek, bude předána na přestupkovou komisi v Brandýse nad Labem – Staré 
Boleslavi.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č.1/2024 O nočním klidu, kterou 
se  ruší  a  nahrazuje  Obecně  závazná  vyhláška  č.1/2016  O  nočním  klidu,  ve  znění 
uvedeném v příloze zápisu z tohoto zasedání zastupitelstva obce.

Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): K tomuto bodu nebyly 
vzneseny žádné dotazy ani připomínky.

Výsledek hlasování:

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Kameníková
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Lopata
Kotva
Šimánek
Kubátová
Křížek

4. Projednání výsledků zadávacího řízení na Opravu komunikace v ulici K 
Potoku, Hovorčovice.

Informace/DZ:
Zahájení  zadávacího řízení  bylo schváleno na ZO 30.5.2024,  v rámci  bodu č.12,  a to 
včetně  textu  závazné  smlouvy  o  dílo.  Proto  je  teď  zastupitelstvu  v  souladu  s  tímto 
usnesení  pouze  předkládáno  projednání  a  odsouhlasení  výsledku  zadávacího  řízení. 
Elektronické  kopie  podaných nabídek  a  protokoly  o  výsledcích  zadávacího  řízení  byly 
zaslány jednotlivým zastupitelům v rámci podkladů pro toto zasedání zastupitelstva obce. 
Zadávací  řízení  bylo  ukončeno  21.6.2024  v  9:00  hod,  kdy  uplynul  termín  pro  podání 
nabídek daný výzvou. V tomto termínu z obeslaných společností předložila nabídku pouze 
spol.  Červenka  Bohumil  –  BČ,  s.r.o.,  IČ:27256464  s  celkovou  nabídkovou  cenou 
4.492.310,41 Kč s DPH. S ohledem na to, že tato společnost splnila všechny podmínky 
zadávacího  řízení  a  cena  se  pohybuje  pod  cenou  dle  rozpočtu  projektanta,  který  byl 
zpracován  dle  ceníku  URS,  je  navrženo  schválit  výsledek  zadávacího  řízení.  Kopie 
Krycího  listu  nabídky  a  Protokolu  o  posouzení  a  hodnocení  nabídky  byly  zaslány 
jednotlivým zastupitelům v rámci podkladů pro toto zasedání zastupitelstva obce.
Zároveň je v rámci tohoto bodu předkládána ke schválení i Příkazní smlouva na výkon 
technického dozoru stavebníka a funkce koordinátora bezpečnosti a ochrany zdraví při 
práci  na  stavbě  „Místní  komunikace  v ulici  K Potoku,  Hovorčovice“,  mezi  Obcí  a 
společností BYRD, a.s., IČ: 271 50 488. Touto smlouvou obec zajišťuje technický dozor na 
stavbě  a  splnění  zákonné  povinnosti  a  to  zajištění  výkonu  koordinátora  BOZP   dle 
zák.309/2006  Sb.  ve  znění  pozdějších  předpisů  (Zákon  o  zajištění  dalších  podmínek 
bezpečnosti  a  ochrany zdraví  při  práci).  Cena zakázky je  dle  návrhu smlouvy celkem 
125.840 Kč s DPH. Text Příkazní smlouvy byl opět zaslán jednotlivým zastupitelům v rámci 
podkladů pro toto zasedání zastupitelstva obce.

Rozprava: P. Křížek se dotázal, proč se bude opravovat právě ulice K Potoku. P. starosta 
odpověděl, že je to jediná ulice, která má na opravu vydané stavební povolení. Plán na její 
opravu vycházel z dříve schváleného konceptu rozvoje obce a z doporučení stavebního 
výboru.  Dále  se  v  příštím  roce  chystá  oprava  části  Západní  a  Měšické  ulice.  P. 
místostarosta doplnil, že o plánu opravit ulici K Potoku byli zastupitelé obeznámeni už při 
přípravě a schvalování rozpočtu na rok 2024.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce 

a) schvaluje výsledky zadávacího řízení na zhotovitele stavby „Oprava komunikace v 
ulici K Potoku, Hovorčovice“ a pověřuje starostu obce, aby uzavřel smlouvu o dílo s 
vybraným uchazečem v souladu s předloženou vítěznou nabídkou,

b) schvaluje  Příkazní  smlouvu  na  výkon  technického  dozoru  stavebníka  a  funkce 
koordinátora bezpečnosti a ochrany zdraví při práci na stavbě „Místní komunikace 
v ulici K Potoku, Hovorčovice“, mezi Obcí a společností BYRD, a.s., IČ: 271 50 488, 
ve znění uvedeném v příloze zápisu z tohoto zasedání zastupitelstva obce.
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Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): P. místostarosta navrhl 
úpravu usnesení, a to aby se v bodě a) doplnil název společnosti.

Hlasování o úpravě a doplnění usnesení v bodě a):

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Kameníková
Lopata
Kotva
Šimánek
Kubátová
Křížek

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce 

a) schvaluje výsledky zadávacího řízení na zhotovitele stavby „Oprava komunikace v 
ulici K Potoku, Hovorčovice“ a pověřuje starostu obce, aby uzavřel smlouvu o dílo s 
vybraným uchazečem Červenka Bohumil  BČ,  s.r.o.,  IČ:  27256464,  v  souladu s 
předloženou nabídkou této společnosti,

b) schvaluje  Příkazní  smlouvu  na  výkon  technického  dozoru  stavebníka  a  funkce 
koordinátora bezpečnosti a ochrany zdraví při práci na stavbě „Místní komunikace 
v ulici K Potoku, Hovorčovice“, mezi Obcí a společností BYRD, a.s., IČ: 271 50 488, 
ve znění uvedeném v příloze zápisu z tohoto zasedání zastupitelstva obce.

Výsledek hlasování:

Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 1
Budín Křížek
Novák
Mufová
Kameníková
Lopata
Kotva
Šimánek
Kubátová

5. Projednání informací k možnostem obce při úpravě sazby daně z nemovitosti 
pro vybrané územní celky a pozemky.

Informace/DZ:
Zařazení tohoto bodu je na základě usnesení č.6,  ze ZO konaného dne 21.9.2023. V 
rámci usnesení k tomuto bodu rsp. závěru ZO k informaci z Výboru pro výstavbu a životní 
prostředí  bylo  starostovi  a  místostarostovi  uloženo předložení  návrhu  řešení  možného 
navýšení  daně z  nemovitosti  pro  firmy/areály,  které  nepřispívají  obci  na infrastrukturu. 
Vzhledem k tomu, že u těchto daní došlo ke zvýšení ze strany státu, navrhuje se v tuto  
chvíli  od tohoto záměru dočasně odstoupit a ponechat toto rozhodnutí až na příští ZO 
vzniklé z voleb v roce 2026. Dalším důvodem je nejistota, jak v budoucnu stát naloží s 
přerozdělením této daně a zda by to pak pro obec mělo nějaký význam.
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Rozprava: P. místostarosta doplnil, že obec má pravomoc stanovit koeficient výše daně, 
což neznamená plošné zvýšení daně, ale zvýšení koeficientu pro vybrané nemovitosti, 
které  v  obci  nemají  sídlo  firmy,  obec  z  nich  nemá žádné  poplatky,  přesto  dochází  k 
zatěžování  obecní  infrastruktury.  Přítomný  občan  informoval  zastupitelstvo  o  vlastní 
zkušenosti,  že  firma,  kde  pracuje,  nemá  sídlo  v  dané  obci  (nejedná  se  o  obec 
Hovorčovice). Zmíněná obec se rozhodla vlastníkům firem se sídlem mimo obec stanovit 
maximální koeficient 9%, dle informací, který mu byly sděleny finančním úřadem, je letošní 
rok poslední, kdy se jedná o zákonný postup. V dalších letech bude muset obec přesně 
specifikovat  důvod  zvýšení  koeficientu  daně.  P.  místostarosta  uvedl,  že  zastupitelstvo 
vychází z judikátu Ústavního soudu, který potvrdil obecně závaznou vyhlášku místní daně. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí podané informace a souhlasí s odložením rozhodnutí 
v této záležitosti na dobu po příštích obecních volbách a ukládá Finančnímu výboru, aby 
nejpozději do června 2025 zpracoval a předložil k projednání zastupitelstvu obce studii 
možných variant úprav sazby daně z nemovitostí. 

Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): K tomuto bodu nebyly 
vzneseny žádné dotazy ani připomínky.

Výsledek hlasování:

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Kameníková
Lopata
Kotva
Šimánek
Kubátová
Křížek

6. Projednání návrhu Zadávací dokumentace a návrhu závazné Smlouvy o dílo 
pro zadávací řízení na zhotovitele podlimitní veřejné zakázky „Rekonstrukce 
veřejného osvětlení obce Hovorčovice“.

Informace/DZ:
Pro potřeby zadávacího řízení na zhotovitele podlimitní veřejné zakázky „Rekonstrukce 
veřejného osvětlení obce Hovorčovice“ a dle regulí dotačního orgánu je třeba projednat a 
schválit  v  ZO Zadávací  dokumentaci  a  text  Smlouvy  o  dílo.  Návrhy  obou  dokumentů 
včetně příloh byly zaslány jednotlivým zastupitelům v rámci podkladů pro toto zasedání 
zastupitelstva obce. Vyhlášení zadávacího řízení bylo projednáno a schváleno v rámci 
bodu  č.9  na  zasedání  ZO  konaného  dne  30.5.2024.  Jedná  se  tedy  o  pokračování 
zahájeného procesu výměny starých svítidel veřejného osvětlení v obci.

Dne 24.6.2024 obdržena zpráva o akceptaci žádosti o dotaci ve výši 2.948.550 Kč.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje Zadávací dokumentaci a závazný text Smlouvy o dílo pro 
potřeby  zadávacího  řízení  na  zhotovitele  podlimitní  veřejné  zakázky  „Rekonstrukce 
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veřejného osvětlení  obce Hovorčovice“,  ve  znění  uvedeném v  příloze zápisu z  tohoto 
zasedání zastupitelstva obce.

Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): K tomuto bodu nebyly 
vzneseny žádné dotazy ani připomínky.

Výsledek hlasování:

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Kameníková
Lopata
Kotva
Šimánek
Kubátová
Křížek

7. Projednání závěrů z jednání Výboru pro výstavbu a životní prostředí 
konaného dne 10.6.2024.

Informace/DZ:
V rámci důvodové zprávy je uveden kompletní zápis o jednání výboru a k jednotlivým 
bodům jednání je vždy navržen závěr zastupitelstva.
Citace   závěrů   k   jednotlivým   bodům   ze   zápisu   Výboru   pro   výstavbu   a   životní 
prostředí:

Ad 2. Obnovení polní cesty Hovorčovice - Veleň
Obec Hovorčovice byla oslovena panem Jackem ve věci jeho nabídky na společný záměr obcí Hovorčovice a 
Veleň, která má za cíl obnovení polní cesty mezi současnou polní cestou Hovorčovice – Veleň a přístupovou 
cestou k RD č.p. 32 (domek za železniční tratí). Současný stav není uspokojivý, zemědělci cestu nerespektují  
a postupně ji svojí činností zabírají.
Cesta je v evidenci KN na pozemcích v majetku obce Hovorčovice p.č. 108/5, k.ú. Hovorčovice a v majetku 
obce Veleň na poz. p.č. 512/2, k.ú. Veleň – viz obr.1.

Obr. 1 : Výřez z mapy, rozsah obnovení polní cesty

V první fázi by se obec Hovorčovice měla podílet zajištěním geodetického vytýčení pozemkových hranic v 
terénu a získání potřebné podpory ze strany obce Veleň.
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Výbor o návrhu diskutoval a usnesl se na následujícím :
a) výbor vítá iniciativu pana Jacka a souhlasí s obnovením polní cesty;
b) výbor souhlasí i se zřízením stromořadí či aleje a doporučuje, aby se obec pokusila získat pro projekt  
občany Hovorčovic, kteří se v minulosti o možnost výsadby stromů zajímali. Získání nějakého dotačního titulu 
by pak mohlo dopomoci k realizaci záměru;
c) výbor  souhlasí  s  návrhem  pana  Jacka,  aby  obec  zajistila  na  své  náklady  geodetické  vytýčení 
pozemkových hranic;
d) výbor doporučuje obci, aby pro věc získala souhlas a podporu od vedení obce Veleň a spolupracovala 
s panem Jackem na realizaci obnovy polní cesty.

Závěr :
Výbor  plně  podporuje  aktivitu  pana  Jacka  a  doporučuje  obci  plně  spolupracovat  podle  výše  uvedených 
odstavců.

Závěr ZO k dané informaci:
Zastupitelstvo  obce  bere  na  vědomí  závěr  Výboru  pro  výstavbu  a  životní  prostředí  k 
tomuto bodu a pověřuje starostu a místostarostu obce, aby se tímto závěrem výboru řídili.

----
Ad 3. Výstavba cyklostezky Třeboradice - Hovorčovice
Starosta MČ Čakovice oslovil obec Hovorčovice s návrhem na spolupráci při výstavbě cyklostezky mezi 
obcemi Třeboradice a Hovorčovice. Jednalo by se obnovení historické cesty mezi oběma obcemi, která je v 
současnosti v terénu neznatelná a je patrná pouze v katastrální mapě – pozemek p.č. 449/11, k.ú. Třeboradice 
a je v majetku Hl. města Prahy a ve správě MČ Praha – Čakovice – viz obr. 2.

Obr. 2 : Pozemky historické cesty z Třeboradic do Hovorčovic         Obr. 3 : Ulice Třeboradická, napojení na cyklostezku z Třeboradic

Obec Hovorčovice  by  na  projektu  participovala  pouze na 
svém území vybudováním napojení nové cyklostezky na zpevněnou vozovku v ulici Třeboradická. Rozsah 
participace je naznačený v orthofotomapě na obr. 3 výše.
Výbor diskutoval o návrhu MČ Praha – Čakovice a usnesl se na následujícím :
12. výbor plně podporuje záměr MČ Praha – Čakovice;
13. výbor  doporučuje  obci,  aby  se  k  záměru  přidala  a  přislíbila  napojení  cyklostezky  na  MK  v  ulici 
Třeboradická na své náklady.

Závěr :
Výbor souhlasí a doporučuje obci se akce aktivně účastnit.

Závěr ZO k dané informaci:
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Zastupitelstvo  obce  bere  na  vědomí  závěr  Výboru  pro  výstavbu  a  životní  prostředí  k 
tomuto bodu a pověřuje starostu a místostarostu obce, aby se tímto závěrem výboru řídili.
----
Ad 4. Volná diskuse
Výbor na závěr jednání zmínil některá úskalí a technické „nedokonalosti“ při odvodnění místních komunikací. 
Jako příklady výbor uvádí místa na obr. 5 až 7 níže a doporučuje se jim příležitostně věnovat a snažit se 
odvodnění vylepšit.
Obr. 4 – Křižovatka Dlouhá x Souběžná – umístit žlab

obr. 5 – Ulice Dlouhá – kanál umístěn výš než 
okolní povrch

Obr. 6 – ulice Polní – zatékání do zahrady RD č.p. 407

Závěr ZO k dané informaci:
Zastupitelstvo  obce  bere  na  vědomí  závěr  Výboru  pro  výstavbu  a  životní  prostředí  k 
tomuto bodu a pověřuje starostu a místostarostu obce, aby se tímto závěrem výboru řídili.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí závěry Výboru pro výstavbu a životní prostředí z jeho 
jednání konaného dne 10.6.2024, doplněné o závěry zastupitelstva obce k jednotlivým 
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bodům, uvedené v zápise z tohoto zasedání zastupitelstva obce a pověřuje starostu a 
místostarostu, aby dle těchto závěrů postupovali.

Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): K tomuto bodu nebyly 
vzneseny žádné dotazy ani připomínky.

Výsledek hlasování:

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Kameníková
Lopata
Kotva
Šimánek
Kubátová
Křížek

8. Projednání informací k vybraným záležitostem obce.

Informace/DZ:
Na OÚ řešeny mimo jiné tyto záležitosti:

1. Zajištěna účast starosty na zahájení akce Noc kostelů.
2. Zajištěna  účast  zástupců  obce  s  KSUSK,  a.s.,  ve  věci  přípravy  rekonstrukce 

povrchů komunikace ul. Hlavní. Předpokládaný termín dle zadavatele je polovina 
srpna 2024. Předpokládaná doba stavebních prací 6-8 týdnů.

3. Zajištěna účast zastupitelů a starosty obce na schůzce s občany, v rámci které byly 
prezentovány závěry poradní komise pro odpady a byla vedena diskuze s občany 
nad jejich názory na případnou změnu systému svozu komunálních odpadů.

4. Zajištěna účast starosty na rozlučce ZŠ se žáky devátých ročníků.
5. Zajištěna účast starosty obce na semináři k dotačním programům poskytovaných 

MAS Nad Prahou.
6. Řešen ústní dotaz občanky obce pí. Urbanové na údajný střet zájmů starosty obce 

v  souvislosti  s  financováním  činnosti  spolku  Felix  Liberi  z.s.,  z  rozpočtu  obce 
Hovorčovice. Spolek obdržel v roce 2023 příspěvek na spolufinancování provozu a 
pořádání  společenských akcí  ve  výši  85.000,-  Kč.  Řádně vykázané a  doložené 
náklady (fakturačně) na provoz spolku a pořádání společenských akcí v obci za rok 
2023  jsou  103.982,14Kč  (vyúčtování  je  přiloženo  a  archivováno  u  Smlouvy  o 
poskytnutí příspěvku z rozpočtu obce tomuto spolku z roku 2023). Příspěvek byl v 
celé  výši  schválen  v  rámci  řádného  veřejného  zasedání  zastupitelstva  obce 
konaného dne 27.4.2023.

7. S ředitelkou Základní školy a mateřské školy Hovorčovice p.o., řešeno předložení 
návrhu konceptu vedení této organizace pro období 2025-2030. Tento dokument by 
měl  být  vypracován  do  30.6.2024  a  následně  předán  k  projednání  předsedovi 
Výboru pro školství a kulturu, aby tento dokument výbor projednal a vyhodnocení 
předal zastupitelstvu k projednání. 

8. Po dohodě s předsedkyní Výboru pro sociální záležitosti připravena poptávka na 
zakázku „Dodávka a montáž cvičebních prvků pro dospělé a seniory Hovorčovice“. 
Jedná se o nákup několika cvičebních strojů, které budou následně umístěny do 
vybraných částí obce. Zakázka je malého rozsahu do 200.000,- Kč bez DPH.
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9. Průběžně jednáno s vítězem poptávkového řízení na provozovatele obchodu v čp. 
327 ohledně vybavení prodejny. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce

a) bere na vědomí informace uvedené v příloze důvodové zprávy Plnění usnesení za 
rok 2024,

b) bere  na  vědomí  informace  starosty  a  místostarosty  k  ostatním  záležitostem 
uvedených v bodě č. 8 zápisu z tohoto zasedání zastupitelstva obce, 

c) pověřuje předsedkyni Výboru pro školství a kulturu, aby v případě, že obec obdrží k 
30.6.2024 návrh konceptu ředitelky Základní školy a mateřské školy Hovorčovice 
p.o.,  na  způsob  vedení  této  organizace  pro  období  2025-2030,  tento  koncept 
projednala  s  členy  výboru  s  tím,  že  doporučení  a  závěry  výboru  k  tomuto 
dokumentu budou předloženy k projednání  na veřejném zasedání  zastupitelstva 
obce nejpozději v září 2024.

d) schvaluje vyhlášení poptávkového řízení malého rozsahu na zakázku „Dodávka a 
montáž cvičebních prvků pro dospělé a seniory Hovorčovice“,  pověřuje starostu 
obce  s  ohledem  na  předpokládanou  cenu  dodávky  administrací  a  schválením 
výsledků  tohoto  řízení  a  dojednáním  a  uzavřením  smlouvy  o  dílo  s  vítězným 
uchazečem.

Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): K tomuto bodu nebyly 
vzneseny žádné dotazy ani připomínky.

Výsledek hlasování:

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Kameníková
Lopata
Kotva
Šimánek
Kubátová
Křížek

9. Projednání Rozpočtového opatření č.4 k Rozpočtu hospodaření obce 
Hovorčovice na rok 2024.

Informace/DZ:
Toto rozpočtové opatření slouží  k zaúčtování příjmů a výdajů za volby do Evropského 
parlamentu, které byly nad rámec plánovaných příjmů a výdajů. Návrh RO č.4, byl zaslán 
jednotlivým zastupitelům v rámci podkladů pro toto zasedání zastupitelstva obce.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  obce  schvaluje  Rozpočtové  opatření  č.4  k  Rozpočtu  hospodaření  obce 
Hovorčovice  na  rok  2024,  ve  znění  uvedeném  v  příloze  zápisu  z  tohoto  zasedání 
zastupitelstva obce. 
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Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): K tomuto bodu nebyly 
vzneseny žádné dotazy ani připomínky.

Výsledek hlasování:

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Kameníková
Lopata
Kotva
Šimánek
Kubátová
Křížek

10.Projednání   záměru   obce   na   odkup   části   pozemku   č.parc.   38/1,   k.ú. 
Hovorčovice.

Informace/DZ:
Schválení  záměru odkoupení  části  pozemku č.parc.38/1,  k.ú.  Hovorčovice,  do majetku 
obce se  navrhuje  z  důvodu zajištění  dostupnosti  části  pozemků obce nad fotbalovým 
hřištěm  pro  jejich  údržbu  a  zároveň  pro  možnost  zajištění  umístění  kontejneru  na 
posekanou trávu z fotbalového areálu. Vyřeší se tím především neuspokojivý stav, kdy 
posekaná tráva ze hřiště je skladována v blízkosti dětského hřiště a pokud se zde nachází 
delší dobu, tak dochází k jejímu zahnívání a obtěžování zápachem přilehlého okolí včetně 
domů v ul. Za Humny a areálu tenisových kurtů. Odkup je dojednán se zástupcem majitelů 
pozemku,  kteří  jeho ústy  vyslovili  souhlas  s  odprodejem za cenu 800,-Kč/m2.  Výměra 
odkupované plochy je cca.120 m2 a bude zpřesněna geometrickým plánem. Následně 
bude vypracována Kupní smlouva, která bude předložena ZO k projednání. Jako podklad 
byl zaslán jednotlivým zastupitelům orientační zákres odkupované části pozemku.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  obce  schvaluje  záměr  Obce  na  odkup  části  pozemku  č.parc.38/1,  k.ú. 
Hovorčovice, a pověřuje starostu obce, aby po vypracování oddělovacího geometrického 
plánu připravil návrh kupní smlouvy, který předloží k projednání nejpozději na veřejném 
zasedání zastupitelstva obce v listopadu 2024.

Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): K tomuto bodu nebyly 
vzneseny žádné dotazy ani připomínky.

Výsledek hlasování:

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Kameníková
Lopata
Kotva
Šimánek
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Kubátová
Křížek

11. Projednání   návrhu   Smlouvy  o   plnění   editorské   činnosti   mezi   Obcí   a 
společností Vodovody a kanalizace Beroun, a.s., IČ: 46356975.

Informace/DZ:
Tato editorská smlouva bude sloužit  k zajištění  editorské povinnosti  vlastníka dle § 4a 
zákona č. 200/1994 Sb., ve znění pozdějších předpisů a to konkrétně k zanesení zákresů 
kanalizace obce do Digitální mapy Středočeského kraje. Tuto službu nabízí provozovatel 
této  sítě  Vodovody a  kanalizace  Beroun,  a.s.,  zajišťovat  pro  obec  bezplatně  po  dobu 
provozování  vodohospodářského  majetku  obce.  Návrh  smlouvy  byl  zaslán  jednotlivým 
zastupitelům v rámci podkladů pro toto zasedání zastupitelstva obce.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o plnění editorské činnosti mezi Obcí a společností 
Vodovody a kanalizace Beroun, a.s., IČ: 46356975, ve znění uvedeném v příloze zápisu z 
tohoto zasedání zastupitelstva obce.

Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): K tomuto bodu nebyly 
vzneseny žádné dotazy ani připomínky.

Výsledek hlasování:

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Kameníková
Lopata
Kotva
Šimánek
Kubátová
Křížek

Ukončení zasedání. Na závěr předsedající poděkoval zastupitelům za účast a ukončil  
jednání.

…………………………………….

Pavel Budín v.r., starosta

Ověřovatelé zápisu
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…………………………………….               …………………………………….

      Mgr. Hana Mufová v.r.                      Mgr. Martina Kubátová v.r.

Zapsala: L. Janoušková, dne 1.7.2024
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